
Fra: Mikkeline Hoffmeyer <SAHO@kp.dk>  

Sendt: 20. november 2018 11:48 

Til: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Anna Maria Hede Christensen 

(Borgerrepræsentationen) <Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; Gorm_gunnnarsen@kk.dk; Helle 

Bonnesen (Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens_kristian_lutken@kk.dk; Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) 

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; 

Niko Grünfeld (Borgerrepræsentationen) <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden 

(Borgerrepræsentationen) <Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) 

<Tommy_Petersen@kk.dk> 

Emne: Halv helhedsrenovering af Bavnehøj Skole 

 

Kære Børne- og Ungdomsudvalg 

 

Bavnehøj Skole er blevet lovet en helhedsrenovering. Desværre har vi nu erfaret, at der ikke er sat penge 

nok af til at gennemføre den. Med denne klage, som bl.a. oplister de mangler, der ikke vil blive renoveret 

med det nuværende budget, vil vi appellere til Jer om, at I indstiller til Økonomiudvalget, at de finder de 

fornødne ekstra midler til en reel helhedsrenovering af skolen.  Vi bor i en bydel, hvor to nye skoler er eller 

vil blive bygget inden for kort tid, og hvor en anden skole er blevet helhedsrenoveret. Hvorfor skal eleverne 

og lærene på vores skole i ”det gamle Sydhavnen” ikke have samme løft? 

 

 

Med venlig hilsen og på vegne af Skolebestyrelsen, 

 

Mikkeline Hoffmeyer, Formand for Skolebestyrelsen, Bavnehøj Skole 

 

 

 
Med venlig hilsen 

 

 

Mikkeline Hoffmeyer 

Lektor 

Institut for Læreruddannelse 

23321090 

saho@kp.dk 

Københavns Professionshøjskole 

Nyelandsvej 27-29 

2000 Frederiksberg 

www.kp.dk 
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Foto 1. Rådden bundkarm utæt vindue

 

Foto 2 Rådden bundkarm 

 



 

 

Foto 3. Drenge omklædning

 

Foto 4 Drenge toilet 

 



 

 

Foto 5. Drenge bad.(Kun 3 brusere)

 

Foto 6. Drenge bad. Råddent vindue 

 

 

 

 

 



 

 

Foto 7 Drenge Omklædning 

 

Foto 8 Løst linolium Gymnastiksal 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Foto 9. Dårlige vinduer gymnastiksal 

 

Foto 8 Drenge omklædning  
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Kære skolebestyrelse ved Bavnehøj Skole 
 
Tak for jeres brev vedr. manglende helhedsrenovering af Bavnehøj 
Skole. Grundtanken ved helhedsrenovering er at koordinere indsatsen 
på forskellige områder (genopretning, modernisering, 
energirenovering, klimatilpasning, indeklima og tilgængelighed) så der 
opnås effektivitet og synergieffekt. På den måde er formålet at få mest 
mulig renovering for de midler, der er afsat.  
 
I har dog desværre ret i, at renoveringsbehovet på Bavnehøj Skole har 
vist sig større end først forudsat. Det er også grunden til, at der er fundet 
ekstra 42 mio. kr. til sagen, så det samlede budget nu er oppe på ca. ca. 
98 mio. kr. De ekstra 42 mio. kr. skal anvendes til bl.a. udskiftning af 
alle VVS-tekniske installationer samt nyetablering og renovering af 
ventilationsanlæg, udskiftning af lofter, belysning, akustik mv. Disse 
tiltag skal udføres, for at løfte skolens indeklima.  
 
De planlagte tiltag løfter dog ikke de renoverede bygninger til et niveau 
som nyt, men til et acceptabelt niveau for en fremtidig drift og brug af 
skolen. Der vil fortsat være mangler, som skal håndteres. Det er jeg enig 
med jer i.  
 
De prioriteringer, der er foretaget, er sket med opmærksomhed på, at 
yderligere renoveringsbehov kan gennemføres på et senere tidspunkt 
uden gennemgribende bygningsarbejder og omfattende genhusning af 
elever og personale. Det vil sige, at vi senere kan vende tilbage og 
renovere de områder, som der ikke er økonomi til i denne omgang.   
 
Jeg ville naturligvis også gerne nå hele vejen rundt, når vi nu er i gang 
på Bavnehøj Skole, men det er desværre ikke muligt ift. de midler der 
er afsat. Til gengæld tror vi på, at den samlede plan for 
helhedsrenovering af skolen vil hjælpe med til at afhjælpe en stor del af 
de udfordringer som lærere og elever oplever lige nu.  
 
Med venlig hilsen 
 

 
Jesper Christensen 



Fra: Marianne Kjær <marianne@brugfolkeskolen.dk>  

Sendt: 29. november 2018 13:40 

Til: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) 

<Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) <Tommy_Petersen@kk.dk>; 

sofieseidenfaden@gmail.com; Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen) 

<Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; Franciska Rosenkilde (Borgerrepræsentationen) 

<Franciska_Rosenkilde@kk.dk>; Helle Bonnesen (Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; 

Lytken@ft.dk; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) <Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura 

Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Niko Grünfeld (Borgerrepræsentationen) 

<Niko_Grunfeld@kk.dk> 

Cc: Mikkeline Hoffmeyer <SAHO@kp.dk>; "Hans H. Præstbro" <hans@brugfolkeskolen.dk> 

Emne: Manglende midler til Bavnehøj Skoles renovering 

 

Kære politikere i Børne- og Ungdomsudvalget. 

 

Skolebestyrelsen på Bavnehøj Skole har henvendt sig til os med en bekymring om de justeringer, der er 

foretaget i planerne for skolens helhedsrenovering. 

 

De københavnske folkeskoler har gennem en årrække fået et tiltrængt løft, og nu er turen endelig kommet 

til Bavnehøj Skole i Sydhavnen. En skole i en bydel med hele to, snart tre, nybyggede skoler og en 

helhedsrenoveret naboskole.  

 

Bavnehøj Skole skal selvfølgelig helhedsrenoveres og tilbyde fysiske rammer på niveau med naboskolerne.  

 

Der er frit skolevalg i København, og taxameter-systemet, der giver skolerne penge per barn, betyder, at 

skolerne til en vis grad konkurrerer indbyrdes om børnene. Derfor bør alle skoler på den fysiske del kunne 

tilbyde det samme: godt indeklima, moderne idrætssale, omklædningsrum, opdaterede faglokaler osv. 

 

Som forældreforening ved vi om nogen, at majoriteten af forældrene i København træffer et aktivt 

skolevalg, og at skolens fysiske rammer har betydning for, om forældrene vælger skolen til. Der er ingen 

tvivl om, at en helhedsrenovering har vist positive resultater i indskrivningen på skoler som Tagensbo og 

Ellebjerg Skole.  

 

Vi ved også, at forældrene i København i stor stil benytter sig af det frie skolevalg, og at de undersøger de 

fysiske rammer (og de faglige resultater og andelen af elever med anden etnisk baggrund) på naboskolerne. 

Derfor er det vigtigt, at alle skoler i København, og særligt alle skoler i samme bydel, helhedsrenoveres ud 

fra ensartede kriterier og ambitionsniveau. 

 

Ønsker politikerne i Børne- og Ungdomsudvalget, at folkeskolen skal være det naturlige førstevalg for 

forældre i alle skoledistrikter, så skal der ikke gøres forskel, når skolerne renoveres. Derfor opfordrer vi 

kraftigt til at der bevilges de ekstra midler, så Bavnehøj Skole kan gennemføre den planlagte renovering.  

 

Giv børn og forældre på Bavnehøj Skole en flot skole, som de kan være stolte af. Det betaler sig på den 

lange bane, fordi en HELHEDS-renoveret skole øger tilfredsheden for forældre med børn på skolen – og 

tilfredse forældre fortæller den gode historie videre i bydelen, og DET er noget, der rykker ved opbakningen 

til den lokale folkeskole. Det ved vi i Brug Folkeskolen. 
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Bedste hilsner 
 
Marianne Kjær 
Sekretariatsleder 
 
Forældreforeningen  
Brug Folkeskolen 
Sorøgade 6 
2100 København Ø 
 
W: brugfolkeskolen.dk  
E:  marianne@brugfolkeskolen.dk  
T:  26 18 90 86 
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Kære Marianne Kjær og Brug Folkeskolen 
 
Tak for jeres brev omkring manglende midler til renovering af 
Bavnehøj Skole.  
 
Siden 2007 har der været et omfattende arbejde i gang med 
genopretning og renovering af de københavnske folkeskoler. Samlet set 
er der investeret 4,75 mia. kr. Behovet for helhedsrenovering på 
Bavnehøj Skole har desværre vist sig større end først forudsat. Det er 
også grunden til, at der er fundet ekstra 42 mio. kr. til sagen, så det 
samlede budget nu er oppe på ca. ca. 98 mio. kr. De ekstra 42 mio. kr. 
skal anvendes til bl.a. udskiftning af alle VVS-tekniske installationer 
samt nyetablering og renovering af ventilationsanlæg, udskiftning af 
lofter, belysning, akustik mv. Disse tiltag vil også være medvirkende til 
at skolens indeklima bliver løftet.  
 
Vi forsøger – indenfor den fastsatte ramme for indsatsen modernisering 
- at prioritere tiltag, der medvirker til at skolen i videst muligt omfang 
lever op til kommunens funktionsprogram for skoler og KKFO. De 
planlagte tiltag løfter dog ikke de renoverede bygninger til et niveau 
som nyt, men til et acceptabelt niveau for en fremtidig drift og brug af 
skolen. Der vil fortsat være mangler, som skal håndteres. Det er jeg enig 
med jer i.  
 

De prioriteringer, der er foretaget, er sket med opmærksomhed på, at 
yderligere renoveringsbehov kan gennemføres på et senere tidspunkt 
uden gennemgribende bygningsarbejder og omfattende genhusning af 
elever og personale. Det vil sige, at vi senere kan vende tilbage og 
renovere de områder, som der ikke er økonomi til i denne omgang.   
 
Jeg ville naturligvis også gerne nå hele vejen rundt, når vi nu er i gang 
på Bavnehøj Skole, men det er desværre ikke muligt ift. de midler der 
er afsat. Til gengæld tror vi på, at den samlede plan for 
helhedsrenovering af skolen vil hjælpe med til at afhjælpe en stor del af 
de udfordringer som lærere og elever oplever lige nu.  
 
 
Med venlig hilsen 
 

 
Jesper Christensen 
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Kgs. Enghave Lokaludvalg 
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1758 København V 
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5798009800275 

 

Vedrørende manglende færdiggørelse af helhedsrenoveringen af 

Bavnehøj Skole 

Lokaludvalget har den 20. november modtaget en henvendelse fra 
skolebestyrelsen på Bavnehøj Skole. De kan fortælle os, at den lovede 
helhedsrenovering ikke kan gennemføres, da der ikke er tilført nok 
midler til opgaven. Skolebestyrelsen har i brevet oplistet en meget 
omfattende mangelliste over ting, som ikke vil blive omfattet af 
renoveringen.  
 
Lokaludvalget konstaterer med stor undren, at kommunen ikke har 
afsat midler nok til at løfte Bavnehøj Skole op til en tilfredsstillende 
standard i forhold til andre nyrenoverede skoler – herunder 
naboskolen Ellebjerg Skole. 
 
Bavnehøj Skole ligger i et udsat byområde i Sydhavnen og har 
igennem flere år været fravalgt af mange lokale forældre. Skolen har 
nu vendt udviklingen og er i en god fremgang, hvor flere vælger 
skolen til, og hvor skolens ry er blevet væsentligt forbedret. Hvis 
kommunen forventer at denne positive udvikling skal fastholdes, er 
det af afgørende betydning, at skolen lever fuldt op til den høje fysiske 
standard, som man fra politisk side har sat som mål for alle 
københavnske folkeskoler.  
 
Det vil være en stor fejltagelse, hvis kommunen sparer på en ældre 
skole i en bydel som vores, hvis kommunen mener, at skolen skal 
kunne tiltrække en bred repræsentation af borgerne og være et 
attraktivt skoletilbud med gode og tidssvarende faciliteter og skal 
kunne måle sig op mod faciliteter på de nye og nyrenoverede skoler.  
 
Kongens Enghave Lokaludvalg forventer, at man i Børne- og 
Ungdomsudvalget tager skolebestyrelsens henvendelse meget alvorlig 
og finder de manglende midler, således at helhedsrenoveringen kan 
gennemføres efter den oprindelige hensigt.  
 
 
Med venlig hilsen 
 Joan Røge Formand, Kgs. Enghave Lokaludvalg 
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